
šolskega nadzornika tov. Leop. Levsti
ka. Pozdravlja tovariše(ice) iz laškega 
okraja, nove člane in vse. ki so prihiteli 
v tako obilnem številu na zborovanje. 
Prinaša pozdrave od prejšnjega sres. 
nadzornika g. G. Voduška. Vzpodbuja 
posebno mlajše tovariše(ice) na marlj.
vejo družitev s starejinu tovariši, ki so 
celino orali! in imajo za seboj obilico vsa
kojakih izkušenj Obenem se poslavlja 
od zveste tovarišice Cvarove. ki zapu
šča tekom počtnic naš okraj. — Tova
liši poverjeniki se opozarjajo na točno 
izbiranje članarine. Članske karte se 
naj vpošijejo tovarišici blagajničarki v 
svrho potrdila o plačani članarini. 

Tovariš Tominc Avgust poroča o 
konstituiranju »Prosvetnega odseka«. 
Predsednik Bregant Zmago, Blanca; 
tajnik in j>oročevalec Tominc Avgust; 
knjižničar Šuligoj Savica. Poročevalec 
apelira na sodelovanje izven odseka sto
ječih članov. 

Nato je predaval tov. Dimnik u 
Ljubljane »O osnutku novega šolskega 
zakona«. Podal je zanimiv pregled no
vih določb za šolstvo im za šolske na
stavnike. Obenem pa je dal važne m 
formacije o delu zadnje ankete v Ljub
ljani in povdarjal, da je poverjeništvo 
UJU Ljubljana storilo vse, da izposluje 
potrebne izpremembe v prid šolstva in 
šolskih nastavnikov. 

Predsednik ni otvoril o predavanju 
debate z ozirom na to. ker so izpremi
njevalni predlogi in spomenica za narod
no skupščino že v tisku. Predavatelju se 
izreče za njegov trud in požrtvovalnost 
iskrena zahvala. 

Zatem je predaval tovariš Bregant 
Zmago »O delovni šoli«. Zanimivemu 
predavanju so sledili navzoči z največjo 
pozornostjo. Želeli bi samo. da bi delav
ni tovariš svoj referat obelodanil v »Po
potniku« v proučevanje širšim slojem že 
z ozirom na to, ker se preprosto ljudstvo 
baje ne strinja povsem s takim poukom, 
medtem ko je mladina za to zelo vneta! 
Tudi njemu Se izreče zahvala ne samo 
za izčrpno predavanje, temveč tudi za 
vpogled predloženih, krasno izdelanih 
učil, kakor tudi za trud, ki ga je imel pri 
okrašenju dvorane. 

Popoldne so se sestali tovariši upra
vitelji ponovno v proučevanje o izpol
njevanju »Polagodišnjega izveštaja o sta
nju škola« Tovariš Dimnik nam je po
dal pri posameznih točkah vsestranska 
pojasnila, za kar mu gre istotako za
hvala. 

Vsi. ki smo ostali do večernega vla
ka, smo obžalovali, da se je toliko tova
rišev(fc) odpeljalo že s popoldanskimi 
vlaki. Naši sestanki naj ne bodo samo 
poučljivi, temveč tudi pravi prijateljski, 
da se temeljiteje osebno spoznamo! 

Na svidenje torej prvič v Šoštanju, 
pri nas pa ponovno začetkom septem
bra v Brežicah. 

+ LJUTOMERSKO UČITELJSKO 
DRUŠTVO je zborovalo dne 13. iunija 
t 1. pri Mali Nedelji. Navzočih je bilo od 
12 članov 40 tovarišev. Odsotne je za
držal deloma neznan vzrok, deloma pa 
sokolski izlet v Mursko Soboto'. Med 
navzočimi so bili gosti strokovni tajnik 
R. Dostal. upokojeni tovariš Prelog in g. 
Lupša katere predsednik posebno po
zdravlja. 

Zadnji zapisnik se prečita in odobri. 
Predavanje: S t r o k , t a j n i k R. 

D o s t a l je podal jako pregledno sliko 
o delovanju organizacije z ozirom na 
predloženi projekt osnovnošolskega za
kona. Obžaluje saimo da se za tako važ
no delo kakor je ravno osnovnošolski 

zakon odmeri tako pičel čas, ko bi ven
dar trebalo temeljitega proučavanja in 
vsestranskega sodelovanja od strani 
vsega članstva. Izjavlja pa. da ie storila 
organizacija kljub temu. čeravno v na
glici v polni meri svojo dolžnost. Tov. 
Dostal je v svojem referatu prerešetal 
projekt v celoti povdarjaje posebno od
stavke, kjer je posegla vmes organiza
cija s svojimi spremljevalnimi predlogi. 
Predsednik Mavric se mu za trud. po
učen in izčrpen referat v imenu navzo
čih iskreno zahvali, izrazujoč željo, da 
se čim največ naših predlogov uvažuje 
in sprejme. 

O reformi osnovne šole je govoril 
tov Ivanjšič. Povdarjal je napredek v 
vseh panogah znanosti, vsled česar za
hteva poljedelstvo, industrij itd. nehote 
ljudi, ki bodo zmožni povzpeti se po sa
motvornosti do samostojnosti, k čemer 
naj da podlago šola, ki naj se preobrazi 
iz učilnice v šolo delavnico. Razred je 
družba, pravi med drugim, šola naj na
redi oziroma da naj podlago učencu, da 
postane vreden član človeške družbe, 
dober državljan in človek v ožjem smi
slu, t. j . obrne naj se bolj pozornost 
srčni izobrazbi. Tov. predsednik se pre
davatelju zahvali, povdarjajoč skrajno 
potrebo izpopolnjevanja 

Poročilo delegata o občnem zboru 
Učit. doma v Mariboru se vzame na 
znanje, glede pristopa društva se bo pa 
razpravljalo na prihodnjem zborovanju, 
ki se vrši dne 19. oktobra t. 1. v Ra
dincih. 

+ CELJSKO UČITELJSKO DRU
ŠTVO ie priredilo o priliki svojega zbo
rovanja dne 6. junija t. 1 poučen izlet v 
Zagreb. 

Z jutranjim vlakom se ie odpeljalo 
mad 40 tovarišev(ic) iz Celja v dveh po
sebnih vagonih, katera nam ie dala ra
devolje na razpolago železniška uprava. 
V Zidanem mostu smo pozdravili našega 
poverjenika tovariša Jelenca in urednika 
Dimnika, ki sta se peljala na skupno 
zborovanje učiteljstva laškega in breži
škega okraja v Sevnico. Na državnem 
kolodvoru v Zagrebu so nas prav pri
srčno pozdravili tovariši slušatelji višje 
pedagoške šole. na čelu naša članica 
An'ca Černejeva. ki je blagohotno pre
vzela ves aranžma tega izleta. Podali 
smo se takoi v etnografični muzej. Tukaj 
nas ie vodil, razkazoval in pojasnjeval 
cndotni kustos prelestne in bogate zbir
ke tega muzejiai. 

Divili in občudovali smo posebno 
prekrasno in slikovito nošo balkanskih 
narodov. Obiskali smo potem še Stross
mayerjevo galerijo, kjer smo bili z vso 
naklonjenostjo sprejeti. Po skromnem 
kosilu smo si še ogledali univerzitetno 
biblioteko, ki ie pač ena najlepših in naj
bogatejših v Evropi. Tudi tukaj nam je 
ravnateljstvo radevolje razkazalo vse 
znamenitosti. Dovolilo nam ie izjemoma' 
dostop v dvorano, kjer se shranjujejo 
najstarejše in najdragocenejše knjige. 
Zanimal nas je predvsem lastnoročni 
podpis našega Prešerna na knjigi, ki jo 
je podaril svojemu prijatelju Prišel je 
oa čas odhoda in s popoldanskim vla
kom smo se vrnili proti domu. Videli in 
slišali smo mnogo lepega! 

Ta izlet ostane nam pač v najlep
šem spominu ter bodi izrečena tem po
tom prisrčna zahvala vsem, k; so pripo
mogli, da ie ta izlet tako izvrstno uspel. 

Iz naše stanovske 
organizacije. 

Gibanje okrajnih društev 
v Sloveniji. 

Poročila: 
+ BREŽIŠKO  SEVNIŠKO UČI

TELJSKO DRUŠTVO je zborovalo dne 
6. junija 1925 skupno z učiteljskim dru
štvom za laški okraj v Sevnici. Od 78 
članov je bilo navzočih 80%. 

Predsednik otvori zborovanje s po
zdravom v prvi vrsti na goste: tovariša 
poverjenika Luko Jelenca, tov. Antona 
Gnusa, tov. Ivana Dimnika, sreskega 


